
NÃºmero 48: Divendres, 25 de Mar&ccedil; de 2011

PSM-IV-ExM aprova un programa que té com a prioritats
l’educació i la recuperació econòmica
 

Els prop de 300 militants dels parits de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa han aprovat avui, per ampla majoria, el
programa electoral amb el qual es presentarà a les properes eleccions al Parlament i al Consell de Mallorca. El document
arreplega prop de 800 propostes concretes entre les quals destaquen aquelles destinades a crear les condicions per sortir de la
crisi i per tornar a generar ocupació, així com les propostes per millorar l’educació.

Així ho ha assenyalat el secretari general del PSM-EN i candidat de la coalició PSM-IV-ExM, Biel Barceló, durant la seva
intervenció en l’acte de cloenda de la Convenció Programàtica. Barceló ha explicat que el nou model econòmic que proposa
la coalició econacionalista es basa en sis punts: la promoció de la recerca i la innovació, la diversificació basada en l’impuls
de les noves tecnologies i dels nous sectors econòmics, la promoció del turisme cultural, gastronòmic i esportiu, el canvi cap
a una economia verda i sostenible, el suport als emprenedors (autònoms i petita i mitjana empresa) i un nou model de
finançament basat en el concert econòmic.

D’altra banda, Biel Barceló també ha explicat que l’altra gran prioritat de la coalició PSM-IV-ExM és la millora substancial
del sistema educatiu. Els econacionalistes proposen, entre altres mesures, que es destini el 6% del PIB en educació, de
manera que “s’inverteixi més i millor”. També proposen un gran pacte per l’educació, que tregui aquesta qüestió del debat
partidista: “l’educació és una qüestió de país, necessita consens i estabilitat”. Així mateix, el candidat de la coalició a la
Presidència del Govern ha defensat la fortalesa del sector públic per garantir els serveis socials i l’estat del benestar: “el
sector públic necessita bons gestors, i no privatitzacions”, ha dit Biel Barceló.

Per la seva banda, la candidata al Parlament i consellera d’Afers Socials, Fina Santiago (IniciativaVerds), ha posat l’accent
en els drets cívics i socials: ha afirmat que la coalició PSM-IV-ExM serà fonamental perquè en la propera legislatura es pugui
aprovar la llei d’igualtat entre homes i dones, la llei de la família i la llei de no discriminació LGTB, entre d’altres.
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En l’acte de cloenda també ha intervingut el president d’Entesa per Mallorca, Biel Huguet, qui ha subratllat que la prioritat
de la coalició PSM-IV-ExM per a la propera legislatura serà fer front a la crisi econòmica i reactivar l’economia a través del
suport a emprenedors i als sectors més innovadors.

La Convenció Programàtica dels econacionalistes celebrada avui de matí al Centre Flassaders de Palma ha aprovat el
programa electoral quasi per aclamació (només hi ha hagut una abstenció, i cap vot en contra), després de debatre en
comissions sectorials les esmenes que s’hi havien presentat. Amb aquest acte ha culminat un procés participatiu iniciat el
passat mes de novembre de 2010, que ha comptat amb la participació de la  militància del PSM-EN, IniciativaVerds i Entesa
per Mallorca, dels simpatitzants de la coalició, de ciutadans, d’experts en diferents matèries i de diverses entitats de la
societat civil que han fet les seves aportacions a través de reunions presencials o a través d'altres canals, com ara les xarxes
socials d'internet i la pàgina web de la coalició (www.pensadiferent.cat).

Coordinadors del programa electoral:

•       Xavier Bacigalupe.

•       Maria Orts.

•       Jaume Servera.

Àrees del programa electoral:

•       Economia i ocupació (coords: Rafel Borràs, Jaume Garau).

•       Educació, cultura, patrimoni i política lingüística (coords: Rosa Barceló, Miquel Àngel Llauger).

•       Medi ambient, sostenibilitat i ordenació del territori (coords: Lucy Collyer, Maria Orts).

•       Model de país (coords: Xavier Bacigalupe i Miquel Rosselló).

•       Drets cívics i socials (coords: Marina Crespí i Toni Ballester).
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La llei d'igualtat serà la primera aprovada la propera legislatura
 

Aquest dijous, les candidates de la coalició han comparegut en roda de premsa per manifestar el profund desacord en el
rebuig del Parlament de les Illes Balears al projecte de Llei d’Igualtat el passat dimarts. La consellera d’Afers Socials i
candidata al Parlament, Fina Santiago ha comparegut amb Magdalena Palou, candidata al Consell de Mallorca, i Marisol
Fernández, candidata a l’Ajuntament de Palma, així com Maria Costa, representant d'Entesa per Mallorca.

Fina Santiago ha destaca que s'ha perdut l'oportunitat de tenir una llei d'Igualtat que introdueix el concepte de Violència
econòmica quan la dona es veu privada dels recursos econòmics que li corresponen.

Entre d’altres qüestions, aquesta figura legal considera víctimes a les filles i fills que conviuen amb la mare víctima de
violència., estableix que hi ha d'haver 1 centre d'acollida cada 100.000 dones. I una plaça cada 3.500 dones. Però, a més,
garanteix una representació equilibrada de presència de dones i homes, on cada sexe no superi el 60% ni sigui inferior al
40%, que el centres educatius amb fons públics han de garantir la coeducació i afavorir la igualtat. I estableix un règim
sancionador davant l'incompliment de la llei.

Una llei que ha estat consensuada amb les Xarxes Socials, Associacions de Dones, els partits del pacte e inclòs amb el PP
donat que de les 57 esmenes presentades varen ser acceptades 48.

Aquest procés es va iniciar el 2008 amb l'elaboració d'un DAFO, durant el 2009 es va elaborar un avantprojecte consultant
totes les autonomies i directrius europees. En els procés de participació hi varen participar, entre d'altres, la UIB a través de la
oficina d'igualtat, el Consell rector de l'Institut de la Dona i el Consell de Participació de Dones. Desprès de totes les
tramitacions pertinents el juny de 2010 es va lliurar al Parlament per la seva aprovació. El Novembre es va nomenar
coordinadora de la ponència a Isabel Llinas pels vots del PP i UM i ha estat la seva responsabilitat que aquesta llei es dugués
a aprovació el darrer ple de la legislatura.

La llei sorgeix de la necessitat de dotar a aquesta Comunitat d'una llei d'acord amb la llei d'Igualtat de l'estat espanyol del
2007 i que superava la llei del PP del 2006 i per donar compliment a l'estatut on dona les competències als Consells Insulars
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en polítiques d'Igualtat.

Aixi mateix, Fina Santiago, ha destacat que la llei del PP del 2006 sols era una declaració d'intencions on no es recollia cap
mesura concreta. Per altra banda, les esmenes de UM, sobre la custòdia compartida, que no varen ser acceptades tampoc pel
PP, es varen rebutjar donat que no eren ni la llei adequada ni tampoc s'havia debatut expressament.

La representant d'Entesa per Mallorca, Maria Costa afirma que el compromís de la coalició " serà que aquesta llei sigui la
primera que s'aprova a la propera legislatura.
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PSM-IV-ExM es reuneix amb PIMECO per mostrar el suport al
petit i mitjà comerç
 

La coalició formada pel PSM-IniciativaVerds-Entesa han mantingut aquest dijous vespre una trobada amb els representants
de PIMECO per analitzar la situació del sector econòmic i l’afectació directa que estan suportant els petits i mitjans
comerciants. A la reunió hi ha assistit el president de la patronal, Bernat Coll, acompanyat per diferents comerciants de l’Illa,
així com Biel Barceló, candidat de la coalició nacionalista i ecosocialista a la presidència del Govern, Pere Trias, director
general de Comerç del Govern, junt amb Antoni Verger i Marisol Fernández, candidats a l’Ajuntament de Palma.

La reunió va servir per posar en comú la priorització de la supervivència dels petits i mitjans de comerços de les ciutats i els
pobles de Mallorca. El candidat de la coalició ha assegurat que “sempre hem apostat per un model de comerç de proximitat,
que doni vida a les ciutats, i per això l’estabilitat dels petits i mitjans comerços són imprescindibles”.

Biel Barceló afirma que aquests són els principals generadors d’activitat econòmica, però també d’activitat social perquè els
comerços de proximitat són punts de trobada dels ciutadans. En aquest sentit, ha recordat que la Llei de Comerç, aprovada
aquesta legislatura per la Conselleria de Comerç, Indústria i Energia –liderada per la nacionalista Xisca Vives-, “permet
assegurar la convivència entre el petit, el mitjà i el gran comerç”. 

Per la seva part, Bernat Coll ha reconegut que la Llei de Comerç, aprovada el 2009, permet l’estabilitat jurídica necessària
perquè totes les forces polítiques treballin en la mateixa direcció. Segons el president de PIMECO, principalment, perquè tots
els esforços vagin dirigits a garantir l’equilibri entre els tipus de comerç que permeten als més petits subsistir.
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PSM-IV-ExM comparteix amb els Joves Empresaris les
propostes de la coalició per aprofitar el potencial dels
emprenedors
 

Els candidats de la coalició s’ha reunit aquest dijous amb l’Associació de Joves Empresaris de les Balears per tal de posar en
comú les propostes de millora per al sector empresarial de totes dues organitzacions. Les principals línies de debat s’han
centrat en mesures concretes per a la reactivació econòmica.

En aquest sentit, tant els representants de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa com de l’associació, han coincidit en la
necessitat de reduir la pressió fiscal i administrativa a les petites i mitjanes empreses així com disminuir i agilitzar els tràmits
per a la creació d’empreses.

“Hem d’aprofitar el gran potencial de creixement i creació de llocs de feina dels joves empresaris per tal de contribuir a sortir
amb garanties de futur d’aquesta crisi econòmica. La innovació i la recerca, on els joves empresaris en són un gran exemple,
són els camps on podem diversificar la nostra activitat econòmica”. Biel Barceló ha destacat que, en aquest sentit, el Parc Bit
és un emblema de la innovació.

Irene Llull, presidenta de l’associació, ha remarcat però s’ha millorar el finançament dirigit als joves empresaris, ja que
suposa un dels principals entrebancs perquè els joves de les illes es llencin a emprendre un repte empresarial.

A la trobada hi ha assistit Biel Barceló i Antoni Verger, candidats del PSM-IniciativaVerds-Entesa a la Presidència del
Govern i la batlia de Palma, respectivament, així com la Consellera d’Indústria, Comerç i Energia, Xisca Vives, i el president
d’Entesa per Mallorca, Biel Huguet. Per part de l’Associació hi ha acudit la presidenta, Irene Llull, així com diversos
representants d’empreses associades .
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Proven la primera unitat de tren elèctric Palma-Inca que
funcionarà a l'estiu 
 

El conseller de Medi Ambient i Mobilitat, Gabriel Vicens, ha recalcat que el d'avui és només un trajecte de prova de la unitat
que ha de ser sotmesa a molts test, i que el Govern no té "presses electorals" per inaugurar l'electrificació, que de fet no es
posarà en funcionament fins al estiu, després de les eleccions del 22 de maig.

El conseller ha recordat, en declaracions realitzades a l'Estació Intermodal, que el Govern ha invertit 75 milions d'euros en
l'adquisició de tretze unitats de tren elèctric "que substituiran tota la flota ferroviària de Mallorca progressivament", en un
procés que comença aquest estiu i es preveu que culmini el 2012.

Segons l'opinió de Vicens, l'electrificació de tota la xarxa ferroviària de Mallorca és una antiga reivindicació que el Govern
ha assumit i que suposarà "un abans i un després" per al transport de l'illa "perquè és tecnologia punta i té importants
avantatges".

El conseller ha detallat que el tren elèctric és menys contaminant que l'impulsat per motors de gasoil que funciona en
l'actualitat, és més còmode i segur i el seu manteniment té un cost molt inferior. "Presenta rendibilitat social i també
econòmica", ha insistit.

Vicens ha destacat "l'aposta per la diversificació del transport públic" que ha emprès la Conselleria de Medi Ambient i
Mobilitat en la present legislatura, que ha provocat que en l'actualitat coincideixin sobre les vies de l'estació intermodal trens
de gasoil, el metro elèctric , una unitat de tren-Tram i les primeres unitats de la línia electrificada.

"M'hauria agradat que hi hagués també una unitat de tramvia, però tot es veurà, estic segur que ho veurem", ha afirmat el
titular de Mobilitat.  La unitat de tren elèctric provada avui circula a una velocitat màxima de 100 quilòmetres per hora sobre
un ample de via de 1 metre, amb una tensió d'alimentació de 1.500 VDC i presenta una potència nominal de 1.680 kW. Les
unitats que circularan per Mallorca seran de tres o quatre vagons, amb formats que van dels 34 seients de capacitat als 50.
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Entre les autoritats que han assistit hi ha estat present el director general de Mobilitat i candidat de la coalició a la batlia de
Palma, Antoni Verger, i el secretari general del PSM-EN i candidat a la presidència del Govern, Biel Barceló.
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El Consell Nacional de l'Aigua de l'Estat espanyol informa
favorablement el Pla Hidrològic de les Illes Balears
 

El conseller Gabriel Vicens, en la seva intervenció davant el Consell Nacional de l'Aigua, ha volgut destacar la tasca que s'ha
duit a terme per part de la Direcció General de Recursos Hídrics en l'elaboració d'aquest nou pla hidrològic, per adequar-lo a
les normatives europees i perquè anàs reforçat amb el màxim consens possible.

En trets generals el conseller ha volgut destacar el llarg procés de participació pública que s'ha duit a terme en el transcurs de
la redacció del pla i dels compromisos que fins el 2027 assumeix. El nou Pla hidrològic serà juntament amb el de Catalunya
dels primers en avançar-se en el camí de la directiva marc d'aigua europea.

El nou pla hidrològic garanteix la suficiència en l'abastament d'aigua amb una gestió integral i amb paràmetres de
sostenibilitat i d'integració de costos. Garanteix també aconseguir un bon estat ecològic i de qualitat de totes les masses
d'aigua (superficials, costaneres i subterrànies).

Una característica diferencial d'aquest nou Pla és la catalogació i delimitació de totes les masses d'aigua superficial, i per tant
la protecció de totes les zones humides de les Illes Balears un total de 164 zones humides). La qual cosa és un avanç
importantíssim en la protecció d'aquests hàbitats i la seva biodiversitat.

A diferència del Pla Hidrològic de Catalunya, els de les Illes Balears ha estat aprovat per unanimitat.
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PSM-IniciativaVerds de Palma es felicita per la retirada de les
barreres del camí públic de Can Mallol, a Establiments
 

Una brigada de l’Ajuntament de Palma ha fet efectiva la recuperació de l’accés públic del camí de Can Mallol, a
Establiments, després que els propietaris hagin incomplert l’ordre de batlia que exigia la retirada  de les barreres. La coalició
PSM-IniciativaVerds de Palma celebra, per tant, que Cort hagi executat aquesta ordre de reobertura i per fi el camí s’hagi
pogut reobrir.

La coalició vol felicitar, a més, la intensa feina de l’Ajuntament, i especialment la Regidoria de Cultura, Joventut, Patrimoni i
Política Lingüística. Així mateix, valora que aquest fet és la conseqüència de la insistència del PSM que sempre ha
reivindicat la recuperació de l’accés d’aquest camí públic. 

El PSM ha mostrat el seu compromís reiteradament amb els veïns d’Establiments per tal que aquesta reobertura fos possible.
De fet, el passat dia 12 de desembre els nacionalistes van dur a terme una excursió reivindicativa molt nombrosa per difondre
el valor històric d’aquest camí que durant generacions s’ha utilitzat per transitar entre els nuclis de població d’Establiments,
s’Esgleieta i Esporles.
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El Ministeri d'Afers Exteriors nega l'existència d'una conspiració
que està bloquejant les investigacions de l'Audiència Nacional
sobre el genocidi ruandès
 

Avui el senador nacionalista ha intervingut durant la sessió del ple del Senat per conèixer quina justificació té l'executiu espanyol davant una acusació de
conspiració internacional revelada per Wikileaks que assegura que el govern espanyol, d'acord amb directrius nord-americanes, han desactivat una

investigació judicial contra criminals ruandesos. 

 

Sampol ha interpel·lat la ministra d'Afers Exteriors, Trinidad Jiménez, qui ha negat que existeixi una conspiració però no ha respost a la pregunta del senador
nacionalista sobre les intencions del govern espanyol per tal de continuar amb el tràmit iniciat pel magistrat de l'Audiència Nacional que investiga la mort de

nou ciutadans espanyols a mans de membres del Front Patriòtic Ruandès. 

 

Sampol lamenta profundament l'actitud de negació i rebuig de les seves responsabilitats de la ministra, que avui ha mostrat la mateixa escassa capacitat de
resposta que el seu antecessor. El senador ha pogut, però, manifestar davant tota la Cambra Alta la falta de voluntat del ministeri per col·laborar i fer justícia
per la mort de nou ciutadans espanyols i milers de ruandesos que han mort a mans d'alts càrrecs ruandesos, acusats per la pròpia Audiència Nacional i

buscats per la Interpol per ser responsables del genocidi ruandès, crims de guerra, terrorisme i violacions.

 

A  més, el senador del PSM ha considerat nefast que la ministra no s'hagi  ni tans sols compromès a pressionar la Interpol per fer efectiva la  detenció dels
genocides que es troben fora de Ruanda, alguns fins i tot  al capdavant de missions de pau de les pròpies Nacions Unides, com és el  cas de l'actual president

ruandès, Paul Kagame. 

A continuació podeu consultar la intervenció del senador Sampol, així com  el resultat d'una intervenció anterior del senador amb la qual va  aconseguir un

compromís, ara s'ha demostrat que era buit, del ministre  Moratinos.
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El PSM-EN lamenta la il·legalització de SORTU
 

El PSM-Entesa Nacionalista lamenta la il·legalització de la nova formació política  de l’esquerra nacionalista basca, SORTU, i que, d'aquesta

forma, s'impedeixi la seva participació en els propers comicis locals i forals en l'àmbit territorial d'Euskal Herria.

L'executiva del PSM-Entesa Nacionalista considera que el rebuig exprés de totes les formes de violència, incloses les accions terroristes
d'ETA i de l'anomenada “kale borroka”, i la definitiva assumpció de les vies estrictament polítiques i democràtiques per part de SORTU, és

un pas molt positiu i que obri una via, que fins ara no s'havia formulat, per a facilitar la fi de la violència de l'escenari polític d'Euskal Herria.

Independentment de la possible evolució d’aquest procés el PSM-Entesa Nacionalista sempre ha afirmat la legitimitat democràtica del dret

del País Basc, Navarra i els territoris bascos de l'Estat francès de decidir lliurement el seu futur polític.

El PSM-Entesa Nacionalista segueix defensant de manera exclusiva l'acció política pacífica, enfront de qualsevol altra via, per a defensar
qualsevol idea o opció política. Així mateix, manté l'exigència de que l'organització terrorista ETA renunciï definitiva i completament a la lluita

armada.

Igualment el PSM-Entesa Nacionalista recorda i reitera el seu rebuig a la llei orgànica 6/2002 de 27 de juny de partits polítics la qual, en el
seu moment, també va comptar amb el rebuig del PNB, BNG, ERC, ICV, EA, IU i Cha. Juntament amb aquests partits volem recordar i
sumar-nos als posicionaments d’AMNISTIA  INTERNACIONAL  i  de l’informe del relator especial sobre la promoció i la protecció dels drets
humans i les llibertats fonamentals en la lluita contra el terrorisme del Consell de Drets Humans de les Nacions Unides del 16 de desembre de
2008, els quals expressaven la seva preocupació per la llei de partits perquè amb la seva ambigüitat i la imprecisió d’alguns articles es
podien iniciar processos d’il·legalització de partits polítics que propugnessin el canvi de principis constitucionals o lleis de forma pacífica i

perquè vulnera les obligacions internacionals en matèria de drets humans.
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PSM-IV-ExM mostra el seu suport als joves sahrauís que han
estat desallotjats del passeig del Born
 

Avui, la Policia Nacional ha forçat el desallotjament del campament que els Joves per la Lluita Sahrauí mantenien al passeig
de Born des fa gairebé dos mesos. Un acte que els mateixos sahrauís han considerat desproporcionat per la mostra de força
innecessària, ja que ells mateixos estaven disposats a retirar la haima.

La coalició formada pel PSM-IniciativaVerds-Entesa vol mostrar el seu suport a les reivindicacions del poble sahrauí i
lamenta que el desallotjament s’hagi produït de forma forçosa, ja que considera que la voluntat dels sahrauís mai ha estat la
de crear conflictes, sinó que el talant dialogant ha definit sempre totes les seves accions. La coalició rebutja la forma en què
s’ha produït aquest desallotjament.

Tot això la mateixa setmana que el diputat d’IniciativaVerds, Miquel Àngel Llauger ha aconseguit que el Parlament hagi
aprovat una Proposició No de Llei per instar al Govern espanyol a iniciar els tràmits per a la concessió de l’asil polític als
joves sahrauís que així ho han sol·licitat i que varen arribar a Fuenteventura el 5 de gener de 2011 fugint de la repressió del
Marroc.

 

page 13 / 19



NÃºmero 48: Divendres, 25 de Mar&ccedil; de 2011

PSM i IniciativaVerds concorreran junts a les properes eleccions
municipals d'Inca
 

Antoni Rodríguez, secretari general del PSM d'Inca i cap de llista de la coalició, manifesta que "després de 16 anys de govern
del PP, Inca necessita un canvi de govern que aporti noves idees, que es plantegi nous reptes i que els afronti amb il·lusions
renovades. L'acord al qual hem arribat PSM i IniciativaVerds ens permet presentar-nos com a garantia d'aquest nou model de
govern".

En aquest sentit, Antoni Rodríguez assegura que "presentam un projecte engrescador i obert que suma sensibilitats i persones
preparades per dur endavant un programa de govern que recuperi el dinamisme econòmic de la nostra ciutat, que treballi per
millorar la qualitat de vida de tots els ciutadans sense cap excepció i que sigui un referent comarcal en tots els aspectes. Sens
dubte, un projecte compromès amb Inca".

Per la seva banda, Biel Frontera, coordinador d'IniciativaVerds d'Inca, afirma que "necessitam un govern municipal que
tengui en compte l'opinió de tota la ciutadania i que treballi pel benestar de la societat en el seu conjunt. I, en aquest sentit, la
coalició PSM-IniciativaVerds és la millor garantia d'un canvi de model en la manera de governar".

Així mateix, Biel Frontera posa de manifest que "més que mai, precisam d'un govern municipal que gestioni els diners
públics d'una manera eficient, eficaç i transparent, que sigui capaç de crear les condicions necessàries per generar riquesa i
llocs de treball, i per aconseguir una ciutat sostenible al servei de les persones i del medi ambient".

 

page 14 / 19



NÃºmero 48: Divendres, 25 de Mar&ccedil; de 2011

El PSM-EN d’Alaró presenta una candidatura “per governar”
encapçalada per Mateu Marcús
 

El PSM-Entesa Nacionalista d’Alaró ha presentat avui diumenge la candidatura amb que concorrerà a les properes eleccions
municipals, que se celebraran el 22 de maig. La llista dels nacionalistes alaroners està encapçalada per l’actual portaveu i
president de la Fundació Castell d’Alaró, Mateu Marcús. L’acte s’ha celebrat al Casal Son Tugores, que ha quedat petit per
al centenar de persones que hi ha acudit (entre elles, moltes famílies amb infants petits

En la seva intervenció, Marcús ha destacat que la política és, sobretot, “servei públic per garantir una millor qualitat de vida
per a tothom”. Ha apuntat algunes fites aconseguides aquesta legislatura gràcies a la intervenció de les institucions en què
governa el PSM-EN, com ara la recuperació del camí de Solleric (gràcies al Departament de Medi Ambient del Consell). El
candidat nacionalista també ha afirmat que el PSM-EN a Alaró ha fet una “oposició ferma, constructiva i responsable”
davant el govern municipal del PP, i ha esgrimit la feina feta al capdavant de la Fundació Castell d’Alaró: “hem demostrat
que sabem gestionar i que estam preparats per governar”. També ha recordat els recursos aconseguits per al Castell gràcies a
la feina del senador Pere Sampol, que era present en l’acte.

Marcús ha conclòs que “ens presentam per governar, per tenir un equip de govern municipal progressista, nacionalista i
ecologista”. Un govern “per a tots, que no faci parts i quarts”, i que faci front a la crisi econòmica amb “honestedat,
transparència, diàleg i consens”.

A l’acte també han assistit, a banda del senador nacionalista Pere Sampol, el secretari general del PSM-EN i candidat a la
Presidència del Govern, Biel Barceló. Barceló ha agraït la participació dels membres de la candidatura nacionalista a Alaró, i
ha afirmat que davant el descrèdit dels polítics, “els homes i les dones del PSM-EN demostram que sí hi ha polítics diferents,
que miren pel bé del poble, que creuen en el servei als ciutadans i que gestionen de manera honrada i eficient”.

La candidatura encapçalada per Marcús està integrada per: Pilar Muntaner, Àlex Forteza, Bel Vidal, Biel Vaquer, Agnès
Garau, Joan Maians, Antònia Gelabert, Salvador Marcús, Catalina Bestard, Sion Coll, Patrícia Arbona, Ferran Reynés, Maria
Mendoza, Joan Simonet i Àlex Herts.
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Assemblea per Sant Joan treballa per aconseguir una majoria
progressista a l’Ajuntament
 

Aquest cap de setmana s’ha reunit l’Assemblea per Sant Joan per presentar a la candidat a la batlia del municipi per a les
properes eleccions del mes de maig. Més de 150 persones han mostrat el seu suport a Catalina Gayà com a batlessa al
municipi, qui s’ha presentat amb la convicció de millorar la presència nacionalista a l’Ajuntament de Sant Joan per poder
conformar majories de govern progressistes.
 
A l’acte de presentació hi ha acudit el secretari general del PSM-EN i candidat a la Presidència per la coalició
PSM-IniciativaVerds-Entesa, Biel Barceló, i Joan Font, candidat de la coalició al Consell de Mallorca. Tots dos han mostrat
el seu recolzament a Gayà i a l’Assemblea per Sant Joan que des del mes de novembre ja forma part de la Federació
PSM-EN.
 
Assemblea per Sant Joan, a més, ha aprofitat aquesta trobada per presentar la llista electoral al municipi de fins a 20 persones
que concorreran junt amb Gayà a l’Ajuntament. A més, Catalina Gayà ha reiterat que com a membre de la Federació
PSM-EN, l’Assemblea per Sant Joan donarà suport a la candidatura de la coalició al Parlament i al Consell de Mallorca.
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El PSM de Pollença proposa replantar el pinars de platja de
Llenaira i Passeig Colon  
 

Aquests pinars que creixien damunt la platja eren un dels principals atractius turístics del Port de  Pollença. 

El pinar de llenaira acollia a ciutadans de tot Mallorca que anaven a aquest  indret  a  disfrutar  de  la  platja.  Així  mateix  els
 pins  del  Passeig Colon han donat nom  internacional  a  aquesta zona  del  Port  de  Pollença(només  cal  comprovar?ho
posant Pollensa  Pinewalk  a  un  cercador  d’internet). 

Per millorar  l’atractiu  turístic del Port  i per  transmetre els valors de  la cura del medi ambient als   escolars  hem  presentat 
la  moció  que  adjuntam  juntament  amb  una fotografia  presa  al  pinar  de Llenaira.  Es  debatrà  al  proper  ple municipal 
del mes  de març.  

Amb  aquesta  proposta  el  PSM  de  Pollença  vol mostrar  el  seu  compromís  amb  el Turisme  i   el Medi Ambient. 
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800.000 euros per a la renovació d'electrodomèstics
 

La consellera Francesca Vives ha explicat que es tracta de la primera línia d'ajuts d'estalvi d'energia per a aquest any, i ha
subratllat que és de les que té més acceptació popular, en recordar que l'any passat es van tramitar més de 15.000 expedients,
a més d'apuntar que es pot fer el tràmit complet per Internet. Està previst que els 80.000 euros es distribueixin en funció de la
classificació d’electrodomèstics, entre 50 i 125 euros per incentivar la substitució d'aparells antics per altres de la seva
categoria més eficients energèticament.

De fet, vist "l'èxit" de la tramitació digital el 2010, ha indicat Vives, aquesta fórmula s'estendrà aquest any a altres línies
d'estalvi d'energia incloses dins del conveni de col.laboració amb l'Institut per a la Diversificació i Estalvi d'Energia (IDAE )
del Govern central. Com a novetat respecte d'això, la Direcció General d'Energia dóna informació de les línies mitjançant les
xarxes socials amb un perfil de Facebook.

Mentrestant, per incentivar el Pacte dels Alcaldes, una iniciativa a nivell europeu per implicar els municipis en l'estalvi
d'energia i l'aposta per les energies renovables on el Govern és estructura de suport, la Conselleria va obrir la setmana passada
una nova línia d'ajuts, dotada amb 150.000 euros, perquè els pobles de les Illes adherits al Pacte (hi ha tretze inscrits, 10 a
Mallorca i tres a Menorca) puguin redactar els seus Plans d'Acció per a l'Energia Sostenible (PAES).

Aquests plans estableixen un llistat d'accions perquè els municipis puguin arribar a 2.020 amb un 20 per cent de reducció dels
nivells de consum energètic, un 20 per cent menys d'emissions contaminants a l'atmosfera i que un 20 per cent de l'energia
que consumeixin provingui de fonts renovables.

La consellera, acompanyada pel director general d'Energia, Josep Maria Rigo, ha explicat que les properes línies d'ajut
d'eficiència energètica seran les de renovació de finestres (per millorar els seus nivells d'aïllament), de renovació d'aparells
d'aire condicionat i calderes de calefacció, dotades amb 500.000 i 300.000 respectivament, a les quals seguiran posteriorment
la d'estalvi d'energia en edificis i la d'ajudes a la compra de vehicles elèctrics, híbrids i gas.

Finalment, Vives ha destacat que aquest any la sortida de les línies s'ha avançat per fer-les coincidir amb un dels millors
períodes de venda d'electrodomèstics, com demanaven els comerciants, i ha afegit que "també són bones per a les indústries
locals, com la de la fusta "(en el cas dels incentius a la renovació de finestres). Això els permet, ha afegit, complementar "el
seu objectiu principal, que és la millora del medi ambient", amb un estalvi econòmic per al consumidor que implica, en un
futur, consumir menys energia ".
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